
Fra: David Drachmann-Sunne [mailto:dds@eue.dk]  
Sendt: 16. december 2016 14:59 

Til: Lone Wenzell 

Cc: Iben Brinkland; Flemming Kortsen; Signe Skovstrup Ethelberg; Lars Jakobsen - EUE 
Emne: Region Sjællands muligheder for at deltage i et forsøg med brintbusser.  

 
Kære Alle, 
 
Som aftalt fremsendes Region Sjællands retningsgivende første svar. 
 
Jeg har på dagens møde givet min version og opfattelse af muligheder og indstilling. 
 
Vi fortsætter som aftalt. 
 
 
Venlig hilsen / Best regards / Mit freundlichen Grüßen 
 
David Drachmann-Sunne 
CEO 
 
Mail: dds@eue.dk 
Mobile: +45 3068 5523 
 

 
 
 
Fra: David Jens Meinke [mailto:dajm@regionsjaelland.dk]  
Sendt: 13. december 2016 22:28 
Til: David Drachmann-Sunne <dds@eue.dk> 
Cc: Leif Gjesing Hansen <lgi@regionsjaelland.dk>; Tue David Bak <tub@regionsjaelland.dk>; Lars Bosendal 
<labo@regionsjaelland.dk> 
Emne: Region Sjællands muligheder for at deltage i et forsøg med brintbusser.  
 
Hej David 
  
Som du ved, har vi lige haft brug for lidt tid til at afklare Region Sjællands position i forhold til jeres 
spændende brintprojekt.  
 
Vi har været bl.a. i dialog med Movia – og jeg har på den baggrund vurderet, at vi desværre ikke kan 
deltage.   
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Følgende ting har indgået i min vurdering: 

 Først og fremmest har Region Sjælland netop i foråret skåret i den kollektive trafik. Det er gået ud 
over borgerne i en række sjællandske kommuner, og bølgerne har endnu ikke lagt sig. Derfor vil det 
være svært at forsvare, at vi vil anvende midler til et udviklingsprojekt som JIVE-projektet. 

 Brint som drivmiddel vil ifølge de kilder, vi har orienteret os i, formentlig ikke få en fremtrædende 
rolle før omkring 15-20 år. Det er naturligvis usikkert, men det er ikke på kort sigt, at vi kan hente 
en økonomisk gevinst her.  

 Region Sjælland har hverken i forbindelse med budgetaftalen for 2017 eller med Vækstforum 
Sjællands vedtagelse af Investeringsplan 2017-2018 har afsat midler til dette eller lignende 
projekter. 

 Movia har ikke pt. midler til at støtte et brintprojekt, og det er ikke endnu afklaret, i hvilket omfang 
de har midler til udviklingsformål af denne karakter i de kommende par år. Movias bestyrelse har 
netop indledt en budgetanalyse, der skal afdække, om deres drift kan optimeres, fordi også Region 
Hovedstaden har stigende pres på udgifterne til kollektiv trafik. Derfor er det tvivlsomt, om de kan 
indgå i den type af projekt med midler, der kan gøre en reel forskel. 

  
Skulle projektet finde finansiering, vil vi gerne følge det, og vi vil gerne indgå i en dialog om, hvordan vi i 
øvrigt kan understøtte væksten i Slagelse og omegn. Du må meget gerne ringe, hvis du vil have dette 
uddybet. I morgen kan det dog først blive efter 16.30. 
 
Venlige hilsner fra David Meinke 
  
David Meinke 

Udviklingschef i Innovation og Vækst 
Region Sjælland 

Regional Udvikling 

Alleen 15 

4180 Sorø 

Mobil: +45 21 34 56 55 

dajm@regionsjaelland.dk 
www.regionsjaelland.dk 
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